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Από το υπ’ αριθ. 12/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 310/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκδοση ψηφίσματος σχετικά με την 
αναγκαιότητα νομοθετικής ρύθμισης για τα 
παιδιά των μεταναστών που γεννιούνται στη 
χώρα μας. 

 
       Σήμερα 21 Μαϊου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 17-5-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  20 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Κ. Συμεωνίδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Παναγιωτίδης Β. Ρήσσου 
4. Γ.  Μιχαηλίδης Ι. Ακριβόπουλος  
5. Π. Παυλίδης Μ. Σακαλής Απόντες Πρόεδροι 
6. Π. Τσαπαρόπουλος Ι. Καλαϊτζίδης Τοπικών Συμβουλίων 
7. Σ. Μηλιόπουλος Γ. Ορφανιδης Σ. Κρομμύδας 
8. Ν. Μωυσιάδης   Η. Σοφιανίδης 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Ποταμόπουλος 

10. Α.  Τσιάρας   Π. Πιτούλιας 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Γ. Μανακούλης 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
13. Μ. Τρανίδης    
14. Α. Παπαστεργίου ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 

προσήλθε ο κ. Ε. Σοφιανίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 314/2007 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Α. Δελαβερίδης, Α. 
Τσιάρας. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 319/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Σ. Μηλιόπουλος. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 322/2007 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Σ. Μηλιόπουλος, Α. 
Δελαβερίδης, Α. Τσιάρας, Σ. Διαμαντής και αποχώρησε ο κ. 
Ε. Σοφιανίδης. 

15. Γ. Κάκαρης 
16. Χ. Σκουμπόπουλος 
17. Β. Γιαννουλάκης 
18. Ε. Σοφιανίδης 
19. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
20. Ε. Γουναράς 

   5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 326/2007 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Γ. Μιχαηλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, Α. 
Δελαβερίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 327/2007 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Γ. Μιχαηλίδης, Α. Δελαβερίδης. 
7) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 332/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Β. Ρήσσου. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 333/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος και αποχώρησε ο κ. Β. 
Γιαννουλάκης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 334/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 343/2007 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ. κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Α. Δελαβερίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 346/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 

   
   
   
   
   
   



 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Α. Τσιάρα, 

ο οποίος είπε στο συμβούλιο ότι: 
Τσιάρας: Θα ήθελα ν΄ αναφερθώ σ΄ ένα πρόβλημα που ξεπερνά τα στενά όρια 

του Δήμου μας παρόλο που στο μέτρο του δυνατού μπορούμε να κάνουμε κι εμείς 
κάτι στην κατεύθυνση να βελτιώσουμε τα πράγματα. Θα ήθελα να προτείνω να 
συντάξουμε σήμερα ένα ψήφισμα που να σταλεί στην κεντρική εξουσία, την 
Προεδρία της Δημοκρατίας, τη Βουλή των Ελλήνων και το υπουργείο Εσωτερικών 
και το οποίο ν΄ αφορά τα παιδιά των μεταναστών. Ενημερωτικά σας λέω ότι τα 
παιδιά των μεταναστών που γεννιούνται στην Ελλάδα δεν γράφονται στα 
δημοτολόγια του Δήμου που γεννήθηκαν, δεν μπορούν λοιπόν να πάρουν ούτε ένα 
πιστοποιητικό γέννησης κι ανά πάσα στιγμή μπορούν ν΄ απελαθούν στη χώρα των 
γονιών τους στην οποία μπορεί να μην έχουν πάει ποτέ και να μην ξέρουν καν τη 
γλώσσα τους. Αυτά τα παιδιά πηγαίνουν σε ελληνικά σχολεία, γίνονται δέκτες και 
αναμεταδότες της ελληνικής παιδείας και θεωρώ ότι είναι πολύ σημαντικό να 
ξεκινήσουμε ένα βήμα προς την κατεύθυνση όλων των πολιτισμένων χωρών της 
Ευρώπης. Ενδεικτικά αναφέρω ότι σε χώρες όπως η Αγγλία, η Ιρλανδία, το Βέλγιο, η 
Ολλανδία, η Γαλλία, η Ιταλία αυτά τα παιδιά αποκτούν ιθαγένεια από τη μέρα της 
γέννησής τους. Εμείς πάντως μπορούμε να ξεκινήσουμε και να βελτιώσουμε την 
κατάσταση με την έκδοση τουλάχιστον ενός πιστοποιητικού γέννησης σ΄ αυτά τα 
παιδιά που αντιλαμβάνεστε πως εάν δεν δοθεί σ΄ αυτά τα παιδιά πιστοποιητικό 
γέννησης θα πρέπει να κάνουν αίτηση για να το πάρουν σε μία άλλη χώρα, σε μία 
ήπειρο, να βρουν κάποιον συγγενή, να κάνουν μεταφράσεις και φαντασθείτε πόσο 
μεγάλη είναι η γραφειοκρατία. Εχω ένα σχέδιο ψηφίσματος όπου θα ζητάμε από το 
ελληνικό κράτος να σκύψει πάνω σ΄ αυτό το πρόβλημα που θεωρώ ότι είναι πάρα 
πολύ σημαντικό και το οποίο θα δώσει ίσες ευκαιρίες σε όλα τα παιδιά που 
γεννιούνται στην Ελλάδα, ώστε να μεγαλώσουν στη χώρα μας που είναι φιλόξενη και 
πολιτισμένη. 

Πρόεδρος: Συμφωνείτε συνάδελφοι γι’ αυτό το ψήφισμα ώστε να οριστεί και 
μία ομάδα που θα το συντάξει;  

Σκουμπόπουλος: Επειδή το θέμα είναι πολύ σοβαρό και άπτεται θα έλεγα και 
της εξωτερικής πολιτικής της χώρας μας, προτείνω να μπει ως τακτικό θέμα στην 
επόμενη συνεδρίαση, να ενημερωθούμε για τι πραγματικά νομικά συμβαίνει, τι 
γίνεται στο υπουργείο Εσωτερικών σχετικά με τη νομοθεσία για την μεταναστευτική 
πολιτική και να εκδώσουμε οποιοδήποτε ψήφισμα θέλετε. Δεν είναι ούτε επείγον το 
θέμα ούτε στη σημερινή συνεδρίαση μπορεί να συζητηθεί. 

Δήμαρχος: Νομίζω ότι τα στοιχεία που έχει ο συνάδελφος κ. Τσιάρας είναι 
απολύτως ελεγμένα κι επίσης, σύμφωνα με πληροφορίες που έχω εγώ, πολλοί 
συνάδελφοί μας σε Δήμους έχουν προχωρήσει σε τέτοιου είδους ψηφίσματα. Δεν μ΄ 
ενδιαφέρει αν πρόσκεινται ή όχι κάπου ή αν υπάρχει θέμα στο υπουργείο, πάντως 
εμείς, σαν φορείς που έχουμε δημοτολόγια, που διαχειριζόμαστε αυτά τα ζητήματα 
και που φιλοξενούμε στις πόλεις μας μετανάστες, αν θέλουμε να λέμε ότι έχουμε μία 
τοπική μεταναστευτική πολιτική θα πρέπει να σκύψουμε πάνω σ΄ αυτό το ζήτημα και 
δε νομίζω να είναι τόσο τραγικό να βγει ένα τέτοιο ψήφισμα. Προτείνω λοιπόν να 
προχωρήσουμε. 

Σκουμπόπουλος: Επειδή μπαίνει έκτακτο θέμα να γίνει αιτιολόγηση του 
επείγοντος και να γίνει ψηφοφορία. 

Πρόεδρος: Δεν είναι επείγον θέμα. Πρόκειται απλά για την έκδοση ενός 
ψηφίσματος. 

Τσιάρας: Είναι μία πρόταση ψηφίσματος όπως έχουμε κάνει πολλές φορές 
στο παρελθόν. 

Σκουμπόπουλος: Ποτέ δεν παίρνουμε απόφαση για έκτακτο θέμα αν πρώτα 
δεν αιτιολογήσει ο Δήμαρχος ή ο προτείνων το κατεπείγον του θέματος. Δεν θέλω να 
κάνω εδώ μαθήματα αλλά αυτό λέει ο Κώδικας. 



Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Α. Τσιάρα για συζήτηση 
και λήψη απόφασης εκτάκτως επί του θέματος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Δελαβερίδης, Α. Τσιάρας, Ν. 
Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Ε. Σοφιανίδης, Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. 
Γουναράς. 

Στη συνέχεια αφού δέχθηκε το συμβούλιο να συζητήσει και αποφασίσει για το 
παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη και το οποίο έκρινε 
ως κατεπείγον, ο πρόεδρος κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Τσιάρας: Δεν ξέρω κε Πρόεδρε αν πρέπει να επαναλάβω επί της ουσίας αυτά 
που είπα προηγουμένως αλλά εγώ έχω ένα σχέδιο ψηφίσματος, το οποίο προτείνω να 
επεξεργαστούμε με κάποιους συναδέλφους ώστε να στείλουμε το ψήφισμα εκεί που 
πρότεινα προηγουμένως. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Ούτε από την παρουσίαση του θέματος ο κ. συνάδελφος 

αιτιολόγησε την πρότασή του αλλά ούτε νομίζω κε Πρόεδρε πως ένα τόσο σοβαρό 
θέμα, με τόσα ελλιπή στοιχεία μπορούμε να το συζητήσουμε απόψε. Φέρτε το θέμα 
τακτικό στην επόμενη συνεδρίαση, να ενημερωθούμε πληρέστερα και να πάρουμε 
απόφαση για όσα ψηφίσματα θέλετε. Γνωρίζει κανένας εδώ να μου πει τι λέει ο 
κώδικας της Ελληνικής Ιθαγένειας ή ο νόμος για τη μεταναστευτική πολιτική, πότε 
εκδόθηκε ο τελευταίος νόμος, γνωρίζει κανένας τη νομοθεσία για τα δημοτολόγια, 
πως εγγράφονται ή όχι τα παιδιά των Ελλήνων ή των μεταναστών; Να λέμε 
κουβέντες για να συζητάμε μόνο; 

Δήμαρχος: Γνωρίζω την τακτική και θα πω μόνο ένα πράγμα, πως όταν 
υπάρχει ένα ζήτημα που αφορά ανθρώπους που σήμερα είναι αδύναμοι στην 
κοινωνία, οφείλουμε να μην κοιτάμε παραπέρα άλλα πράγματα. Δεν θα κάνουμε 
εμείς εδώ εξωτερική πολιτική, δεν θα μπούμε εμείς σε άλλα χωράφια, δεν μας 
ενδιαφέρει τι σκέφτονται οι άλλοι αλλά εμείς οφείλουμε να εντοπίσουμε το ζήτημα 
που υπάρχει εδώ, το πρόβλημα που έχουν κάποιοι άνθρωποι που ζούνε δίπλα μας κι 
από εκεί και πέρα, μ΄ ένα ψήφισμα να ζητήσουμε αν γίνεται να λυθεί με κάποιον 
τρόπο και νομίζω είναι λογικό αυτό που λέει ο συνάδελφος. Δεν έχουμε φιλοδοξίες 
και βλέψεις να μπούμε στα χωράφια του υπουργείου Εξωτερικών ή κάποιου άλλου 
υπουργείου. Αυτούς τους ανθρώπους που ζούνε δίπλα μας κι έχουν ένα πρόβλημα, αν 
μπορούμε να τους στηρίξουμε. Υπάρχουν κι άλλα ζητήματα που τα αντιμετωπίζουμε 
καθημερινά στα ΚΕΠ και με τους Ελληνες που ήρθαν από την πρώην Σοβιετική 
Ενωση  πριν χρόνια και που χάθηκαν τα χαρτιά τους και με άλλες πληθυσμιακές 
ομάδες που είναι μαζί μας. Δεν είναι τόσο τραγικό αυτό και ούτε πάμε  να 
μπερδευτούμε στα πόδια Υπουργείου Εξωτερικών, ούτε να συμβεί τίποτα άλλο. 

Μιχαηλίδης: Δεν καταλαβαίνω κε Πρόεδρε γιατί ξεκινάμε επεισοδιακά μία 
συνεδρίαση που πίστευα και πιστεύω ότι θα εξελισσόταν ομαλά. Το θέμα που έβαλε 
ο κ. Τσιάρας δεν είναι έκτακτο αλλά είναι ένα ψήφισμα που καλεί το Δημοτικό 
Συμβούλιο να το αναγνώσει κι αν συμφωνούμε να το ψηφίσουμε. Επειδή αντιδρά ο κ. 
Σκουμπόπουλος θέλω να του θυμίσω πως όταν πριν περίπου 4 χρόνια, στην ίδια 
αίθουσα, το Δ.Σ. έβγαλε ψήφισμα επειδή οι Αμερικάνοι βομβάρδισαν το Ιράκ και 
μάλιστα σε μία συνεδρίαση που ήταν μετά 10 μέρες από εκείνη την επεισοδιακή 
εισβολή των Αμερικάνων, γιατί δεν είχε μπει ως έκτακτο θέμα και μπήκε απλά ως 
ψήφισμα; Επίσης κι άλλη μία φορά για θέμα του υπουργείου Εσωτερικών γιατί δεν 
ζήτησε ο κ. Σκουμπόπουλος να μπει έκτακτο και το έφερε ως ψήφισμα στο Δ.Σ.; Είχε 
καλέσει τότε από την κάθε παράταξη να έρθει ένας συνάδελφος και πήγαν στο 
γραφείο Νομικών κι έγινε το ψήφισμα και το ανέγνωσε μετά από μισή ώρα στην 
αίθουσα. Νομίζω λοιπόν ότι ορθώς θα πρέπει να συσταθεί μία επιτροπή δύο – τριών 



ατόμων, να μπει το θέμα και στην πορεία της συνεδρίασης να αναγνωσθεί από τον κ. 
συνάδελφο και να το ψηφίσει το Σώμα. Αυτό κάναμε κι αυτό θα κάνουμε. 

Χ΄Αθανασίου: Εγώ πηγαίνω από έκπληξη σε έκπληξη γιατί για προβλήματα 
που τα ζούμε, που είναι δίπλα μας κι οφείλουμε να πάρουμε θέση διϋλίζουμε τον 
κώνωπα και καταπίνουμε την κάμηλο. Εγώ λέω ότι ναι, μπορεί να υπάρχουν νόμοι οι 
οποίοι όμως δεν εφαρμόστηκαν ή πρέπει να συμπληρωθούν αλλά δεν γνωρίζουμε 
ούτε το ένα ούτε το άλλο. Γνωρίζουμε όμως το πρόβλημα κι οφείλουμε να πάρουμε 
θέση. Σαν Δημοτικό Συμβούλιο, το ελάχιστο που μπορούμε να κάνουμε, είναι να 
στείλουμε ένα ψήφισμα για να δηλώσουμε ποια είναι η θέση μας για το πρόβλημα και 
να πιέσουμε ή να συμπληρωθούν οι νόμοι ή να εφαρμοσθούν. Δεν είναι τόσο σοβαρή 
υπόθεση να ψηφίσουμε ένα ψήφισμα για μεταναστευτική πολιτική. Θεωρώ λοιπόν 
υπερβολική την όλη συζήτηση για μία απλή και αυτονόητη θέση που μπορεί να πάρει 
το Δημοτικό Συμβούλιο. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Δεν συνηθίζω και δεν μ΄ αρέσει κε Πρόεδρε να κάνω κριτική 

σε θέσεις κι απόψεις συναδέλφων, αλλά με τον τρόπο που διατυπώνονται μέσα στην 
αίθουσα παρασύρουν και μ΄ αναγκάζουν κι εμένα να κάνω κριτική. Αλίμονο αν ένα 
έκτακτο θέμα, σ΄ ένα παγκοσμίου διάστασης γεγονός όπως ήταν ο πόλεμος στο Ιράκ 
με τη μεταναστευτική πολιτική της Ελλάδος τα βάζουμε στην ίδια ζυγαριά. Αλίμονο 
αν ένας δημοτικός σύμβουλος έρχεται εδώ και λέει ότι ξέρει το πρόβλημα, δεν ξέρει 
τη νομοθεσία, δεν ξέρει αν υπάρχει νόμος κι αν υπάρχει δεν εφαρμόζεται αλλά θέλει 
να λυθεί το πρόβλημα. Όταν θα φέρνετε προτάσεις στο δημοτικό συμβούλιο θα τις 
έχετε τεκμηριωμένες, υπάρχει ο τάδε νόμος, λέει αυτό και γίνεται το άλλο και 
εισηγούμαστε ή προτείνουμε αυτό. ΄Ετσι, κύριοι συνάδελφοι, δεν μπορείτε να 
προχωρήσετε στη διοίκηση του Δήμου και λυπάμαι που σας το λέω για άλλη μία 
φορά. 

Μιχαηλίδης: Δεν θα τριτομιλήσω κε Πρόεδρε ακόμη κι αν τριτομιλήσει ο κ. 
Σκουμπόπουλος. Νομίζω ήμουν σαφής, τα πράγματα είναι ξεκάθαρα και θυμάται 
επιλεκτικά το ένα. Για το υπουργείο Εσωτερικών γιατί δεν έβαλε έκτακτο θέμα κι 
απλά ζήτησε να γίνει ψήφισμα; Και τώρα μας λέει να μπει έκτακτο θέμα κ.λ.π. Και 
στο τέλος – τέλος, σήμερα του κ. Σκουμπόπουλου του φταίνε οι δημοσιογράφοι, του 
φταίνε τα ψηφίσματα αλλά πρέπει να προχωρήσει η διαδικασία όπως πρέπει, έτσι 
όπως αυτός την έκανε πριν και για 4 ολόκληρα χρόνια. 

Χ΄Αθανασίου: Θεωρώ ότι πρέπει να ξεπεράσουμε μερικά ταμπού. Ας 
ξεχάσουμε επιτέλους τις κομματικές μας ταμπέλες κι όταν ένα ψήφισμα είναι να 
φύγει να τασσόμαστε υπέρ ή κατά, ανάλογα μ΄ αυτές. Θεωρώ ότι πρέπει να σταθούμε 
πάνω απ΄ αυτό και να εγκριθεί το ψήφισμα. 

Πρόεδρος: Παρακαλούνται οι κ.κ. Α. Τσιάρας, Τ. Χ΄Αθανασίου και Α. 
Δελαβερίδης να συντάξουν το ψήφισμα και να το φέρουν μέχρι το πέρας της 
συνεδρίασης. 

Μετά τη σύνταξη και την ανάγνωση του ψηφίσματος στα μέλη του 
συμβουλίου, ο πρόεδρος κάλεσε το συμβούλιο να αποφασίσει σχετικά. 

Υπέρ του ψηφίσματος ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Δελαβερίδης, Α. Τσιάρας, Ν. 
Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 

Κατά ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Ε. Σοφιανίδης, Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. 
Γουναράς. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την εισήγηση και πρόταση του δημ. συμβούλου Α. Τσιάρα. 
2.- Τις απόψεις των δημ. συμβούλων, όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του 
παρόντος θέματος. 
3.- Την ανάγκη έκδοσης ψηφίσματος σχετικά με την αναγκαιότητα νομοθετικής 
ρύθμισης για τα παιδιά των μεταναστών που γεννιούνται στη χώρα μας.  



4.- Τις διατάξεις των άρθρων 93 και 95 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Α) Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα που δεν 
είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 
 Β) Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 

ΨΗΦΙΣΜΑ 
«Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας, αφού έλαβε υπόψη του: 

- Τα παιδιά των αλλοδαπών οικονομικών μεταναστών που γεννήθηκαν στη 
χώρα μας, εγγράφονται, φοιτούν και σε αρκετές περιπτώσεις διακρίνονται στα 
ελληνικά δημόσια σχολεία, γίνονται δηλαδή δέκτες της ελληνικής παιδείας αλλά και 
αναμεταδότες της, 

- Δυστυχώς όμως, με την ενηλικίωσή τους είναι καταδικασμένα στην 
καθημερινή ανασφάλεια και τον κοινωνικό αποκλεισμό διότι μέχρι σήμερα δεν τους 
έχει αναγνωρισθεί το δικαίωμα να εγγράφονται στα Δημοτολόγια των Δήμων που 
γεννήθηκαν, 

- ΄Ετσι είναι μετέωρα, χωρίς χαρτιά και διαβατήριο και στα 18 τους χρόνια θα 
πρέπει να αποδείξουν ότι έχουν εισέλθει και διαμένουν νόμιμα στη χώρα μας, δηλαδή 
τη χώρα που γεννήθηκαν. 

- Τα ανήλικα αυτά παιδιά, που ο αριθμός τους φτάνει τις 200.000, 
κινδυνεύουν κάθε στιγμή να απελαθούν στη χώρα των γονιών τους και με την οποία 
δεν έχουν κανένα κοινωνικό δεσμό. 

Καλεί την ελληνική κυβέρνηση: 
Να προβεί στις αναγκαίες ρυθμίσεις που θα δώσουν λύση στο πρόβλημα 

αυτό, όπως άλλωστε συμβαίνει σε άλλες Ευρωπαϊκές χώρες – Αγγλία, Ιρλανδία, 
Βέλγιο, Ολλανδία, Ιταλία, Γαλλία, Γερμανία, Ισπανία, Πορτογαλία, Δανία, Σουηδία, 
Νορβηγία κ.λ.π. Στη χώρα μας η αρχή μπορεί να γίνει με τη δυνατότητα έκδοσης 
πιστοποιητικού γεννήσεως από τα Ληξιαρχεία των Δήμων στους οποίους γεννιούνται 
αυτά τα παιδιά. 

Ο Δήμος Βέροιας, του οποίου δημότες υπήρξαν οικονομικοί μετανάστες σε 
άλλες χώρες κατά το παρελθόν, ζητά το αυτονόητο: 

Να πάρει τέλος ο κοινωνικός αποκλεισμός των παιδιών αυτών». 
 Γ) Το παραπάνω ψήφισμα να κοινοποιηθεί ως εξής: 
1.- Προεδρία της Δημοκρατίας. 
2.- Βουλή των Ελλήνων. 
3.- ΥΠ.ΕΣ.Δ.Δ.Α. 
4.- Τοπικά Μ.Μ.Ε. 
 
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  310 / 2007 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Ε. Σοφιανίδης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 

 Σ. Μηλιόπουλος Ε. Γουναράς 
 Ν. Μωυσιάδης   
 Α. Δελαβερίδης   
 Α.  Τσιάρας   

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος   
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Μ. Τρανίδης   
 Α. Παπαστεργίου   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Γ. Κάκαρης   
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   
 Β. Ρήσσου   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  7-6-2007 
Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 

 
 
 

ΜΙΧΑΗΛ ΣΟΥΜΕΛΙΔΗΣ 
 
 


